

主 管:

湖南省卫生健康委员会

主 办:

湖南省肿瘤医院

学术顾问:

孙燕 周宏灏 甄永苏  
马军 王忠民 杨汉煜  
梅建明 霍仕文

编委会主任:

向华

名誉主编:

任华益

主 编:

王静

副主编:

董晓荣 廖前进 刘昭前  
欧阳取长 向阳 杨农  
杨小平 张会来 周辉

编辑部主任:

王静

编 辑:

董珊珊 房超 刘颖  
王娟 于静

责任编辑:

李征

出 版:

《肿瘤药学》编辑部

国内发行:

湖南省报刊发行局  
邮发代号: 42-391

国外发行:

中国国际图书贸易集团有限公司  
(北京399信箱, 100048)  
代号: BM2809

## 目 次

### 综述

- PD-1/PD-L1抑制剂联合化疗在晚期食管癌一线治疗中的应用进展 ..... 邓杰尹, 黄烨, 陈小燕, 等 521  
肿瘤干细胞在头颈鳞状细胞癌顺铂耐药中的研究进展 ..... 宋阳睿, 曾宪海, 张鹏 529  
长链非编码RNA调控肿瘤血管生成的研究进展 ..... 李彬, 廖前进, 师颖瑞 536  
姜黄素及其纳米制品对口腔癌预防及治疗的研究进展 ..... 赵磊, 孙晓东, 董丽, 等 543

### 基础研究

- 穿心莲内酯改构化合物J6的制备及抗肿瘤作用研究 ..... 吕梦, 朱雪萍, 陈佳凡, 等 548  
EPB41L3基因甲基化参与调控宫颈癌进展的相关性研究 ..... 张媛媛, 朱江, 赵静, 等 554  
基于生物信息学及分子对接研究益气调腑汤治疗大肠癌的潜在分子机制 ..... 李显晶, 宋程, 王淳, 等 560

### 临床研究

- 调强治疗年代下局部晚期鼻咽癌诱导化疗方案分析 ..... 罗希, 何倩, 李依婷, 等 569  
回顾性分析甲钴胺替代维生素B<sub>12</sub>对培美曲塞进行预处理治疗肺腺癌患者的安 全性和有效性 ..... 张靖文, 刘淑娴, 金鑫 576  
腹泻灸联合厚朴三物汤加味方对乳腺癌化疗相关性恶心呕吐患者的效果观察 ..... 张静, 杨双利, 韦柳红, 等 584  
结直肠癌患者中GBP1/2的表达及其与预后的关系 ..... 徐鑫龙, 李桓, 马凯旋 589  
派安普利单抗联合化疗治疗转移性或局部晚期鳞状非小细胞肺癌的近期疗效和 毒副反应 ..... 梁艳, 姜溪, 武永存, 等 595  
卡瑞利珠单抗联合CapeOX方案治疗老年晚期胃癌的临床疗效及对T淋巴细胞 亚群的影响 ..... 张迪, 戴领, 张博亚, 等 602

### 药品安全数据研究

- 基于FAERS数据库比较三种新型雄激素受体阻滞剂的安全性 ..... 杨佳钰, 王维娜, 温爱萍, 等 614

**中国标准连续出版物号:**

ISSN 2095-1264  
CN 43-1507/R

**商标注册证号:**

6125707

**印 刷:**

长沙美银印务广告有限公司

**邮 购:**

《肿瘤药学》编辑部(长沙市岳麓区咸嘉湖路582号湖南省肿瘤医院,邮编:410013)

(本刊发行部全年办理补订手续)

**电 话:**

0731-89762609

**网 址:**

<http://www.zgzlyx.com>

**中国知网优先数字出版网址:**

<http://www.cnki.net>

**邮 箱:**

zgzlyx2011@163.com

**微信服务号:**

肿瘤药学杂志

**定 价:**

每本30元, 全年180元

**出版日期:**

2024年10月28日

**期刊基本参数:**

CN 43-1507/R\*2011\*B\*A4\*132\*  
ZH\*P\*¥30.00\*21\*2024-10

**基于FAERS的伊马替尼相关皮肤不良反应的信号挖掘与分析**

..... 宫竹君, 周红, 韩勇, 等 621

**药学服务**

**基于德尔菲法的阿帕替尼药物利用评价标准的建立及应用**

..... 孙程, 丁大伟, 吕晓敏, 等 627

**Trop-2靶点药物戈沙妥珠单抗的全球专利分析**

..... 王蕾, 杨大为, 曹辉 635

**替雷利珠单抗致免疫性肺炎的药学监护**

..... 刘青, 刘一, 何兴鸿, 等 641

**病例报道**

**贝林妥欧单抗联合化疗个体化治疗婴儿白血病的病例报道**

..... 史校东, 罗丹, 沙莎, 等 645

**PD-1/PD-L1抑制剂在肺腺癌治疗中致白癜风1例**

..... 尹岳松, 吴玉佩, 王倩, 等 649

本刊版权归《肿瘤药学》编辑部所有, 如有印刷质量问题请向编辑部申请更换。

# ANTI-TUMOR PHARMACY

Bimonthly

Established in February 2011

Volume 14 Number 5 October 2024

**Administrative Office:**

Health Commission of Hunan Province

**Sponsored by:**

Hunan Cancer Hospital

**Academic Advisor:**

SUN Yan, ZHOU Honghao,  
ZHEN Yongsu, MA Jun,  
WANG Zhongmin, YANG Hanyu,  
MEI Jianming, HUO Shiwen

**Chief of Editorial Board:**

XIANG Hua

**Honorary Editor-in-Chief:**

REN Huayi

**Editor-in-Chief:**

WANG Jing

**Deputy Editor-in-Chief:**

DONG Xiaorong, LIAO Qianjin,  
LIU Zhaoqian, OUYANG Quchang,  
XIANG Yang, YANG Nong,  
YANG Xiaoping, ZHANG Huilai,  
ZHOU Hui

**Director of Editorial Department:**

WANG Jing

**Editor:**

DONG Shanshan, FANG Chao,  
LIU Ying, WANG Juan, YU Jing

**Editor in Charge:**

LI Zheng

**Publication:**

Editorial Department of *Anti-tumor Pharmacy*

**Domestic Distributor:**

Hunan Bureau for Distribution of  
Newspaper and Periodicals  
Code No. 42-391

**Overseas Distributor:**

China International Book Trading  
Corporation (P.O. Box 399, Beijing,  
100048, China)  
Code No. BM2809

## CONTENTS

**Review**

- Progress of PD-1/PD-L1 inhibitors combined with chemotherapy in the first-line treatment of advanced esophageal cancer ..... DENG Jieyin, HUANG Ye, CHEN Xiaoyan, et al. 521  
Advances in the cancer stem cell mechanisms of cisplatin resistance in head and neck squamous cell carcinoma ..... SONG Yangrui, ZENG Xianhai, ZHANG Peng 529  
Research progress of long non-coding RNAs in regulating tumor angiogenesis ..... LI Bin, LIAO Qianjin, SHI Yingrui 536  
Research progress of curcumin and its nanoprotects in prevention and treatment of oral cancer ..... ZHAO Lei, SUN Xiaodong, DONG Li, et al. 543

**Basic Research**

- Preparation and antitumor effects of andrographolide-modified compound J6 ..... LÜ Meng, ZHU Xueping, CHEN Jiafan, et al. 548  
Correlation between methylation of EPB41L3 gene and regulation of cervical cancer progression ..... ZHANG Yuanyuan, ZHU Jiang, ZHAO Jing, et al. 554  
Potential molecular mechanisms of Yiqi Tiaofu decoction in treating colorectal cancer based on bioinformatics and molecular docking studies ..... LI Xianjing, SONG Cheng, WANG Chun, et al. 560

**Clinical Research**

- Induction chemotherapy regimens analysis of locally advanced nasopharyngeal carcinoma in the era of intensity-modulated therapy ..... LUO Xi, HE Qian, LI Yiting, et al. 569  
Retrospective analysis of the safety and efficacy of lung adenocarcinoma patients using mecabalamin in place of vitamin B<sub>12</sub> for pemetrexed pretreatment ..... ZHANG Jingwen, LIU Shuxian, JIN Xin 576  
Effect of diarrhea moxibustion combined with modified Houpo Sanwu decoction on chemotherapy-induced nausea and vomiting in patients with breast cancer ..... ZHANG Jing, YANG Shuangli, WEI LiuHong, et al. 584  
Expression of GBP1/2 in patients with colorectal cancer and its relationship with prognosis ..... XU Xinlong, LI Huan, MA Kaixuan 589  
Short-term efficacy and toxicities of penpulimab combined with chemotherapy in the treatment of metastatic or locally advanced squamous non-small cell lung cancer ..... LIANG Yan, JIANG Xi, WU Yongcun, et al. 595  
Clinical efficacy of camrelizumab combined with CapeOX for elderly patients with advanced gastric cancer and its effect on T lymphocyte subsets ..... ZHANG Di, DAI Ling, ZHANG Boya, et al. 602

**China Standard Serial Numbering:**

ISSN 2095-1264  
CN 43-1507/R

**Trademark Registration:**

6125707

**Printing:**

Changsha Fuyin Printing and Advertising Co., Ltd.

**Post Address:**

Editorial Department of *Anti-tumor Pharmacy* (No.582 Xianjiahu Road, Changsha, Hunan, China, 410013)

**Tel:** 0731-89762609

**Website:** <http://www.zgzlyx.com>

**Online First:** <http://www.cnki.net>

**E-mail:** zgzlyx2011@163.com

**WeChat Service Account:**

AntiTumorPharmacy

**Price:** ¥30/Issue, ¥180/Year

**Publishing Date:**

Oct. 28, 2024

**Basic Information of the Journal:**

CN 43-1507/R\*2011\*B\*A4\*132\* ZH\*P\*  
¥30.00\*21\*2024-10

Retrospective analysis of tube feeding nutritional supportive therapy in patients with concurrent chemoradiotherapy for esophageal cancer

..... OUYANG Shuyu, CHEN Jue, LI Hua, et al. 607

**Drug Safety Data Research**

Safety comparison of three novel androgen receptor inhibitors based on the FAERS database

..... YANG Jiayu, WANG Weina, WEN Aiping, et al. 614

Signal mining and analysis of imatinib-related cutaneous adverse reactions based on FAERS

..... GONG Zhujun, ZHOU Hong, HAN Yong, et al. 621

**Pharmacy Service**

Establishment and application of drug use evaluation criteria for apatinib based on Delphi method

..... SUN Cheng, DING Dawei, LÜ Xiaomin, et al. 627

Global patent analysis of Trop-2-targeted drug sacituzumab govitecan

..... WANG Lei, YANG Dawei, CAO Hui 635

Pharmaceutical care of immune-associated pneumonia induced by tislelizumab

..... LIU Qing, LIU Yi, HE Xinghong, et al. 641

**Case Report**

A case of individualized treatment of blinatumomab combined with chemotherapy for infant leukemia

..... SHI Xiaodong, LUO Dan, SHA Sha, et al. 645

A case report of vitiligo caused by PD-1/PD-L1 inhibitors in the treatment of lung adenocarcinoma

..... YIN Yuesong, WU Yupei, WANG Qian, et al. 649

• 特别声明 •

本刊作者文责自负，稿件一经采用，该文的复制权、发行权、信息网络传播权、汇编权等相关权利视为自动转让给本刊。本刊有权将上述权利转授给收录本刊的数据库，如作者不同意文章被转录，请来稿时注明，本刊将做适当处理。